

中国科技论文统计核心期刊  
 国际 CODEN 中心收录期刊  
 《中国科学引文数据库》来源期刊  
 国际连续出版物数据系统收录期刊  
 ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊  
 中国科技期刊文摘(CSTA)英文版  
 数据库收录期刊  
 《中国学术期刊(光盘版)  
 检索与评价数据规范》执行优秀期刊



建筑科学

JIANZHU KEXUE

(月刊)

第 26 卷 第 7 期 (总第 156 期)  
 2010 年 7 月 20 日出版  
 (1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院  
 编 辑:《建筑科学》编辑部  
 地址:北京北三环东路 30 号  
 邮编:100013  
 电话:010-64517786;84272776  
 传真:010-84272776  
 E-mail:busc@263.net  
 http://jzcx.chinajournal.net.cn

主 编:吴元炜  
 副 主 编:崔建友  
 执行副主编:吴立民

印 刷:北京时捷印刷有限公司  
 国内发行:全国各地邮局订阅  
 邮发代号:2-381

零 售:中国建筑科学研究院  
 《建筑科学》编辑部发行室  
 国外发行:中国国际图书贸易总公司  
 (北京 399 信箱)

广告经营许可证:京朝工商广字  
 第 0209 号(101)

## 目 次

### 试验研究

- 邓肯—张模型对砂卵石土适用性的试验研究 ..... 肖伦斌,张训忠(1)  
 双灰夯实水泥土强度方差分析研究 ..... 刘 飞,翟文静(5)  
 安阳膨胀土的结构屈服压力及结构强度的关系 ..... 高春华(10)  
 强夯加固煤矸石地基破碎密实机理探讨 ..... 张清峰,王东权,王 伟(13)  
 上拔荷载作用下挤扩支盘桩试验与荷载传递机理的分析 .....  
 ..... 黄占芳,刘永强(17)  
 吹填淤泥质土井点降水模型试验研究 ..... 丁贞东,武亚军,邹道敏(22)

### 应用研究

- 北京站、北京西站行人特征的调查与分析 ..... 刘栋栋,张小丽,李 磊,等(26)  
 一种基于分布估计算法的多出口疏散选择研究 ..... 彭 华,孙 旋(31)  
 基于开孔钢板连接件的组合梁连接性能分析研究 .....  
 ..... 刘 凡,陈建兵,力为为(34)  
 预应力碳纤维板加固钢筋混凝土梁的设计及应用 .....  
 ..... 陈 华,张 鹏,邓朗妮(39)  
 基于振动舒适度要求的混凝土楼板自振频率分析 .....  
 ..... 陆春华,金伟良,宋志刚(43)  
 渗流作用下的基坑侧压力新算法 ..... 崔宏环,张立群,徐永峰,等(47)  
 基于 K 均值动态聚类分析的土样识别 ..... 王同兴,郭骏杰,王 强(52)

### 计算分析

- 点支式玻璃建筑幕墙夹层玻璃温度场及其温度应力分析 .....  
 ..... 石永久,孙 巍,王元清,等(57)  
 法门寺合十舍利塔地基不均匀沉降灰色预测与实测分析 .....  
 ..... 郑 毅,王雪艳,张西宁,等(61)  
 超长混凝土结构后浇带有效作用的关键性影响因素分析 ..... 张吉柱(66)  
 高位架空转换结构的薄弱部位探讨 ..... 杨 诚,肖 喆(72)  
 夯扩桩竖向承载性状三维有限元分析 ..... 李 旻,李青宁(75)

### 工程经验

- 大跨度预应力混凝土框架梁的抗震设计 ..... 荣维生,张柏同(80)  
 体育场馆大悬挑钢网架结构的设计与施工 ..... 区础华(85)  
 基于性能的广州市档案馆耗能支撑结构设计 ..... 郑 宜,吴 敏,刘奎祥(91)  
 用于采光屋顶的钢化夹层玻璃的爆裂原因分析及抗裂措施 ..... 孔祥红(96)  
 新型大口径聚乙烯塑料管道在海洋排水工程中的应用探索 .....  
 ..... 张文龙,张树峰,金 谦(99)  
 预应力锚索在基坑超深开挖中的应用及分析 ..... 赵 辉(102)

### 综述 & 论坛

- 青海玉树地震中的玻璃窗和玻璃幕墙 ..... 赵西安(105)  
 20 世纪 80 年代以来广州地区板式住宅设计的发展 ..... 刘华钢(109)  
 欠发达区域村镇规划建设用地指标的重构研究 ..... 张俊杰(114)

[期刊基本参数] CN11-1962/TU \* 1985 \* m \* 16 \* 118 \* zh \* P \* ¥10.00 \* 8000 \* 27 \* 2010-07

## BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 7 Vol. 26, July 2010

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building  
Research

Edited & Published:

Editorial Committee of

BUILDING SCIENCE

Address:

30 Bei San Huan Dong Lu,  
Beijing 100013, China

Tel: 86-10-64517786

Fax: 86-10-84272776

E-mail: buse@263.net

http://jzcx.chinajournal.net.cn

Chief editor: WU Yuan-wei

Deputy Chief Editor: WU Li-min

CUI Jian-you

\* \* \* \* \*

Distributed in China:

Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:

China International Book Trading  
Corporation

(GUO JI SHU DIAN)

P. O. Box 399, Beijing, China

## CONTENTS

### Experimental

- Experimental Study on Liquefaction Behaviors of Saturated Sandy Pebble Soil ..... XIAO Lun-bin, et al. (1)
- A Study on Strength of Cement-Soil Mixed with Lime and Fly-Ash with Analysis of Variance ..... LIU Fei, et al. (5)
- Relationship between Structural Strength and Structural Yield Pressure of Expansive Soil ..... GAO Chun-hua (10)
- Research on Mechanism of Dynamic Compaction of Crushine-Compression of Coal Gangue ..... ZHANG Qing-feng, et al. (13)
- Experimental Study of Loading Transfer Behavior for Squeezed Branch Piles under Pulling Loading ..... HUANG Zhan-fang, et al. (17)
- Study on Model Tests for Consolidation with Drainage Systems for Hydraulic-filled Mucky Soil ..... DING Zhen-dong, et al. (22)

### Research

- Survey and Analysis of Pedestrian Characteristics in Beijing Railway Station and Beijing West Railway Station ..... LIU Dong-dong, et al. (26)
- Research on Multi-exit Selection during Evacuation Based on Estimation of Distribution Algorithm ..... PENG Hua, et al. (31)
- Research of the Connection Behavior Base on the Perfobond Shear Connectors in Steel-concrete Composite Beams ..... LIU Fan, et al. (34)
- The Design and Application of Prestressed CFRP Plates in Strengthening Reinforced Concrete Beams ..... CHEN Hua, et al. (39)
- Study on Natural Frequency of Concrete Floor Based on Vibration Serviceability ..... LU Chun-hua, et al. (43)
- The New Calculation of Lateral Water-Earth Pressures Considering Seepage ..... CUI Hong-huan, et al. (47)
- The Recognition of Soil Sample Based on the K-Means Dynamic Clustering Analysis ..... WANG Tong-xing, et al. (52)

### Computation

- Analysis on the Temperature Fields and Thermal Stresses of Laminated Glass Unit of Point-Supported Glass Curtain Wall ..... SHI Yong-jiu, et al. (57)
- In Distributed Foundation Settlement Grey Predict and Actual Analysis of Palms to Gether Dagoba in Famen Temple ..... ZHENG Yi, et al. (61)
- Research on Post-casting Band's Actual Effect of Super Long Reinforced Concrete Structure ..... ZHANG Ji-zhu (66)
- Exploring the Weak Points of High Transfer Structure ..... YANG Cheng, et al. (72)
- 3D FEM Analysis on Vertical Bearing Capacity Characteristic of Rammed Bulb Piles ..... LI Wei, et al. (75)

### Experience in Engineering

- Seismic Design of Prestressed Concrete Frame Beams with the Large Span ..... RONG Wei-sheng, et al. (80)
- Design and Construction of the Cantilever Steel Space Truss Structure for a Stadium ..... QU Chu-hua (85)
- Performance-based Structural Design of Guangzhou Archives with Energy Dissipated Braces ..... ZHENG Yi, et al. (91)
- Analysis of Burst of Tempered Laminated Glass for Skylight Roof and Effective Anti-Burst Measures ..... KONG Xiang-hong (96)
- Discussion on Application of Large-diameter PE Plastic Pipes for Discharge in the Sea ..... ZHANG Wen-long, et al. (99)
- The Application and Analysis of Prestressed Anchoring Cable in Ultra-Deep Excavation Pit ..... ZHAO Hui (102)

### Forum

- Glass Windows and Curtain Walls Subjected to Yushu Earthquake in Qinghai ..... ZHAO Xi-an (105)
- A Study on the Development of Design of Slab-Type Apartment House in Guangzhou from 1980s ..... LIU Hua-gang (109)
- Study on Reconstitution of Land-Use Indexes for Planning and Construction of Towns and Villages in Less Developed Regions ..... ZHANG Jun-jie (114)